
Protokół Nr XXX/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 czerwca 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXX/422/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
                                ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok. 
2. XXX/423/2017 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
                                wykonania budżetu za 2016 rok. 
3. XXX/424/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
4. XXX/425/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. XXX/426/2017 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                                Policji w Raciborzu.
6. XXX/427/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/576/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
                                25 czerwca 2014 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości
                                stanowiących pomoc de minimis. 
7. XXX/428/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/151/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia
                                26 września 2007 r. w sprawie Regulaminu Targowiska miejskiego na Placu
                                Targowym w Raciborzu.
8. XXX/429/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/215/2016 Rady Miasta Racibórz 
                                z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie powołania Rady Programowej
                                Raciborskiego Centrum Kultury. 
9. XXX/430/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
                                niezabudowanych działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Leśnej.
10. XXX/431/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
                                niezabudowanych działek gruntu położonych w Raciborzu przy 
                                ul. Rudzkiej. 
11. XXX/432/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
                                nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej w Raciborzu
                                przy ul. Fojcika.
12. XXX/433/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
                                zawarcia umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu 
                                w obrębach: Ostróg, Płonia, Racibórz, Markowice i Brzezie.
13. XXX/434/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
                                zawarcia umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu w rejonie 
                                ul. Rudzkiej i ul. Grzonki.
14. XXX/435/2017 w sprawie zmian nazw ulic w mieście Racibórz.   
15. XXX/436/2017 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
16. XXX/437/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
17. XXX/438/2017 w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
                                nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone
                                dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.
18. XXX/439/2017 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego,
                                obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono
                                stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego 
                                obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli,
                                obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto
                                Racibórz.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił i poddał pod głosowanie wnioski Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym 
porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał: 

1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
3. Uchwała w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.

4. Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto 
Racibórz.

5. Przesunięcie Informacji o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady
Miasta na pkt 4 porządku obrad.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła wnioski przedstawione przez Przew.
RM Henryka Mainusza, ustalając następujący porządek obrad (wydruk z głosowania 
imiennego stanowi zał. Nr 3):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Raport monitoringowy z realizacji w roku 2016 „Programu Wspierania Przedsiębiorczości 

Miasta Racibórz na lata 2015 – 2020”.
4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
5. Analiza i funkcjonowanie spółek miejskich.
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2016 rok. 
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7. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2016 rok. 

8. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 
Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/576/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
czerwca 2014 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości stanowiących pomoc de 
minimis. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/151/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 
września 2007 r. w sprawie Regulaminu Targowiska miejskiego na Placu Targowym w 
Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie powołania Rady Programowej Raciborskiego Centrum Kultury.
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności niezabudowanych 

działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Leśnej.
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności niezabudowanych 

działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Rudzkiej. 
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 

prawa własności nieruchomości drogowej w Raciborzu przy ul. Fojcika.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu w obrębach: Ostróg, Płonia, 
Racibórz, Markowice i Brzezie.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej i ul. Grzonki.

18. Uchwała w sprawie zmian nazw ulic w mieście Racibórz.   
19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
21. Uchwała w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.

22. Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto           
Racibórz.

23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  radny  Michał  Woś  w  związku  z  przyjęciem
stanowiska wiceministra w Ministerstwie Sprawiedliwości złożył rezygnację z funkcji radnego.
Następnie podziękował radnemu za dotychczasową współpracę. 

 Radny Michał Woś przekazał, że przedmiotowa rezygnacja nie oznacza końca współpracy, a
wręcz  przeciwnie,  będzie  to  teraz  współpraca  na  innej  płaszczyźnie.  Dodał,  że  wprawdzie
przepisy  nie  wymagały  zrzeczenia  się  z  mandatu  radnego,  jednakże  ilość  obowiązków  nie
pozwalała mu na dalsze, tak czasowe zaangażowanie. Dalej przekazał, że zrzeczenia mandatu
dokonał  wczoraj,  a  Komisarz Wyborczy wciągu 14 dni  wyda postanowienie  o wygaśnięciu
mandatu. Na  koniec zapewnił o przychylności do wszelkich lokalnych inicjatyw i podziękował
wszystkim za dotychczasowa współpracę.    

 Radny Michał Fita reprezentując grono najbliższych radnych również złożył Panu Michałowi
Woś podziękowania i zarazem życzenia dalszej owocnej służby i współpracy. 
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 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  poinformował  radnych,  że  otrzymał  prośbę  o  wytypowanie
przedstawicieli  Rady  do  zespołu  weryfikacyjnego  w  III  edycji  budżetu  obywatelskiego.
Wskazał, że w poprzedniej edycji przedstawicielami rady byli radni: Jan Wiecha, Marcin Fica,
Tomasz Cofała i Zbigniew Sokolik. Dodał, że radni Jan Wiecha i Marcin Fica potwierdzili już
chęć dalszej pracy w zespole, w związku z powyższym z tym samym pytaniem zwrócił się do
radnych Tomasza Cofały i Zbigniewa Sokolika. Z uwagi, że obaj radni również potwierdzili
chęć dalszej pracy w zespole Przew. RM przekazał, że przedstawicielami Rady w III edycji
będą  ponownie radni Jan Wiecha, Marcin Fica, Tomasz Cofała i Zbigniew Sokolik.   

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie Protokół Nr XXIX/17 z sesji Rady Miasta 
Racibórz z dnia 31 maja 2017 r. 

Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXIX/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 31 maja 2017 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Raport monitoringowy z realizacji w roku 2016 „Programu Wspierania
          Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 2015 – 2020”.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przedstawiła i omówiła przedmiotowy materiał w 
formie prezentacji – zał. Nr 5. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że brakuje mu w materiale odniesienia do historii. Uznał, że dla
potencjalnych inwestorów ważne są również tradycje inwestowania w mieście.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że raport monitoringowy i program wspieranie
przedsiębiorczości tak naprawdę mówią o przyszłości. Wskazała natomiast, że odniesienia do
historii  zostały zaprezentowanie  w jednym z  pakietów branżowych,  które  są  przedstawiane
samym przedsiębiorcom.  

 Radna Anna Szukalska wskazała, że przedstawiony materiał wskazuje jak dużo wykonano pracy
i jak ważna jest to komórka w urzędzie. Dodała, że bardzo dużo czasu potrzeba by pozyskać
inwestora oraz,  że miasto wciąż czeka na dużego inwestora. Dalej  uznała, że przedmiotowa
komórka mogła z powodzeniem działać już od 8 lat. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak uznała, że coś co działałoby 8 lat wcale nie 
gwarantowałoby sukcesu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ta kwestia bardziej odnosi się do niego. Uznał, 
że generalnie wszyscy mówią, że dobrze, że coś jest ale szkoda, że tak późno. Niemniej 
wskazał, że nasza komórka jest jedną z pierwszych, a miasto uczyło się od wielkich miast jak 
Wrocław, Kraków i Gdańsk. Uznał więc, że nie ma sobie nic do zarzucenia. Dodał, że nigdy nie 
jest za późno aby podjąć jakieś działania. Prawdą jest, że pozyskanie wielkiego inwestora jest 
trudne. Wskazał jednak, że miasto nie ma dla takich wielkich inwestorów terenów. Uznał, że 
ziemia raciborska niczego nie straciła w tym, że Eko-Okna nie są w Raciborzu. Dalej wskazał, 
że miastu przede wszystkich chodzi o małe i średnie przedsiębiorstwa, które są trwałe. Dodał, 
że oczywiście ucieszy się i z dużego przedsiębiorcy, takiego z powyżej 100 dobrze płatnych 
pracowników.      

 Radny Leszek Szczasny zapytał na co konkretnie przeradziło się nawiązanie kontaktu z 40 
inwestorami. Dalej zapytał jak często w tych rozmowach przejawia się problem komunikacji. 
Poprosił też o informację o jakie kierunki w kontaktach zagranicznych chodzi.

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że kontakt może być kontaktem elektronicznym, 

4



telefonicznym bądź rozmowami na miejscu z inwestorami, a widoczny efekt jest wtedy gdy 
inwestor zakupi teren w mieście do zainwestowania. Dalej wskazała, że wszelkie takie kontakty
z inwestorami promują miasto. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konkretnie jest to 6 sprzedanych działek na ul. 
Bartka Lasoty. Efektem jest też niewątpliwie fabryka powstała na terenie byłej cukrowni i dwa 
kolejne przedsiębiorstwa na strefie. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że wszystkie te efekty są opisane w raporcie. 
Dalej wskazała, że nie każdy inwestor akcentuje konieczność dobrej komunikacji w wielu 
przypadkach ważniejsze jest uzbrojenie terenu. Uznała, że atutem naszych terenów 
inwestycyjnych jest właśnie to, że są one w pełni uzbrojone.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że dla inwestora liczy się dostęp do działki i jej 
uzbrojenie tj. kanalizacja i media. Dodał, że nawet w strefie na zainwestowanie mają szansę 
tylko tereny uzbrojone. Wskazał, że obecnie ważne także stają się kwestie dostępności 
pracowników.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak odnosząc się do rynków zagranicznych przekazała, że 
miasto przegotowuje materiały w kilku językach, m.in. i w języku czeskim. Dodała, że na 
kontakty z inwestorami zagranicznymi jest szansa na różnego rodzaju targach, w których miasto
uczestniczy. Dalej wskazała, że istotna jest tu również współpraca z PAIiIZ w Warszawie.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że czeski partner jest bardzo trudny, niemniej nasze 
firmy takich partnerów w Czechach też mają.

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała następnie, że miastu trudno być na wszystkich 
targach więc wybierane są tylko te branżowe. 

 Radny Zbigniew Sokolik nawiązując do efektu końcowego przekazał, że poprzedzone to zostało
wieloma wyjazdami. W tym miejscu wskazał na wcześniejsze wyjazdy radnego Franciszka 
Mandrysza do Wrocławia. Dodał, że tam działa to poza strukturami urzędu, u nas zdecydowano 
się na jednostkę miejską. Cieszy fakt, że praca jest wykonana niemniej dodał, że chodzi o tego 
przysłowiowego „szczupaka” o którym mówił radny Franciszek Mandrysz, w takim sensie jak 
to opisał również Prezydent Miasta, czyli firmę z zewnątrz z ponad 100 osobowa załogą i 
odpowiednimi możliwościami zarobków. Nie do końca jednak zgadza się ze słowami 
Prezydenta Miasta na temat ważności dla miasta Eko-Okien.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk podkreślił, że nie ma wątpliwości, że Eko-Okna są wielką 
wartością dodaną dla tego regionu.    

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał jaka jest powierzchnia hal w PK do wynajęcia i za jaką 
stawkę. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że przyjęto podobną formułę jak przy lokalach 
na start. 

 Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z o.o. Stanisław Mucha przekazał, że do 
wynajęcia zgłoszono ok. 1300 m2, z tego wynajęto już ok. 1000 m2,, pozostały więc dwie hale, a
ceny najmu kształtują się od 5 do 8 zł za metr plus media. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał na jaki okres są wynajmowane lokale  na start. 
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że są dwa rodzaje lokali na start. Jedne to 

pomieszczenia wynajmowane na 18 m-cy po czym przedsiębiorca musi opuścić taki lokal. 
Drugie to 22 lokale rozmieszczone po całym mieście wynajmowane na okres 2 lat bez opłaty 
czynszowej i po 2 latach podpisywana jest normalna umowa czynszowa. Dodała, że większość 
tych lokali jest remontowana na koszt przedsiębiorców.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że był to bardzo dobry pomysł ponieważ te lokale 
do tej pory kompletnie  nie cieszyły się zainteresowaniem. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał kiedy zamknie się ten okres dwóch lat.
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że niektóre lokale są już zasiedlone ponad rok.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zakłada się, że program ten się nie zamknie bo 
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miasto będzie sukcesywnie dołączać do tego programu nowe lokale. 
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał o problem zgłaszany przez inwestorów dotyczący braku 

pracowników i jaki miasto ma na to pomysły.  
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że bezrobocie spada w całej Polsce, problem 

więc ten dotyczy całej Polski, również Raciborza. Wskazała, że 100 miejsc pracy to nie 1000, 
niemniej problem ten zauważają również i nasi przedsiębiorcy.  Dodała, że miasto wspólnie z 
PUP przeprowadziło badanie potencjału rynku pracy.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że temat jest ostatnio tematem przewodnim spotkań
powołanej Rady Gospodarczej. Wskazał, że problem z wykwalifikowanymi pracownikami 
zgłaszają bardziej działające firmy niż nowi inwestorzy. Dodał, że jedynym rozwiązaniem 
wydaje się być podniesienie płacy. Wskazał, że działania samorządu w tej dziedzinie są dość 
ograniczone. Dodał, że podatek od nieruchomości nie ma tutaj większego znaczenia.    

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że temat pozyskiwania pracowników pojawia 
się również w rozmowach z nowymi inwestorami ale nie jest to jeszcze bariera. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy są pomysły aby stypendiami przytrzymać kończących 
technika. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pomysł jest znakomity ale dlaczego ma to robić 
miasto, uznał, że powinni to czynić przedsiębiorcy. 

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że jest to możliwe również w połączeniu z samorządem. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to sprawa marginalna, a generalnie chodzi o 

podwyżkę średniego wynagrodzenia dla dobrego pracownika. Uznał, że wymaga to jednak 
nowych uregulowań prawnych.   

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że system stypendialny warto uruchomić nawet dla tych 
kilkunastu młodych osób, bo chodzi o ich przytrzymanie na miejscu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że pozyskanie dobrego pracownika to powinna być 
jednak domena zakładów pracy. 

 Radny Michał Fita zapytał czy to, że w strefie lokują się lokalni przedsiębiorcy wynika z tego, 
że się oni rozwijają czy też tylko tam przenoszą działalność. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że warunkiem prowadzenia działalności w strefie 
jest rozwój przedsiębiorstwa, czyli tworzenie nowych miejsc pracy. Wskazał, że tak było z 
Rametą i Koltechem i tak jest z dwoma kolejnymi firmami.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że lokalni przedsiębiorcy w tej materii 
podejmują szybciej decyzje. Zapytała także skąd przeświadczeni, że przedsiębiorca z zewnątrz 
będzie lepszy niż ten stąd,

 Radny Michał Fita zapytał o fabrykę dźwigów która również miała powstać na terenie po byłej 
cukrowni.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że inwestycja ta nie spięła się finansowo i miasto 
ostatecznie zyskało tylko 100.000 wadium. Teren więc będzie ponownie zbywany. Na koniec 
wskazał na ostatnią inwestycję na terenie firmy w Henkel.   

 Przew. RM Henryk Mainusz zamknął przedmiotowy punkt. Raport monitoringowy z 
realizacji w roku 2016 „Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 
2015 – 2020” stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał informacje o objęciu przez Miasto Racibórz 200
udziałów w Przedsiębiorstwie Komunalnym Sp.  z  o.o.  o  łącznej  wartości  100.000 zł.  Dalej
przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację
uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje
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stanowią  zał.  Nr  7 do  protokołu.  Następnie  przedstawił  informacje  o  najważniejszych
wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 8
do protokołu. Na koniec przeprosił, że nie mógł dotrzeć na sesję na czas i osobiście pożegnać
radnego Michała Wosia z uwagi na ważne sprawy związane z RDRP. 

Ad 5. Analiza i funkcjonowanie spółek miejskich.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przedmiotowy temat był omawiany na komisjach. 
Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad.  
Analiza i funkcjonowanie spółek miejskich stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

Ad 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
          z wykonania budżetu za 2016 rok. 
Ad 7. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
          wykonania budżetu za 2016 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał.

 Radny Leon Fiołka przedstawił stanowisko klubu radnych RSS Nasze Miasto w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Racibórz za 2016 r. Wskazał, że klub nie wnosi 
uwag co do zgodności przedstawionych sprawozdań z wykonania budżetu za 2016 rok i 
pozytywnie ocenia jego wynik finansowy oraz niektóre elementy tego budżetu, lecz 
równocześnie przedstawia sporo zastrzeżeń co do jego realizacji. Po pierwsze dotyczących 
wyniku finansowego i planowania, po drugie sytuacji finansowej w oświacie, po trzecie 
gospodarki odpadami i po czwarte do drogi RDRP. Jednakże biorąc pod uwagę pozytywne 
aspekty działań w 2016 roku, tendencje w oświacie, złożenie wszystkich wymaganych 
dokumentów dotyczących RDRP i decyzję władz wojewódzkich w tym względzie, przekazał, że
radni klubu nie będą głosować przeciw przyjęciu sprawozdania i przeciw udzieleniu 
absolutorium. Całą treść stanowiska zawiera zał. Nr 10 do protokołu.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w krótkim komentarzu odniósł się do zgłoszonych uwag.       
W zakresie wydatków inwestycyjnych i niewykonania planu w zakresie RDRP przekazał, że 
trudno jest płacić za coś co jeszcze jest procedowane. Dodał, że środki są więc problemów nie 
ma. Podkreślił, że przygotowanie pełnej dokumentacji takiej drogi to dość trudna sprawa. 
Następnie przekazał, że przesunięcia terminów co do biblioteki i parku jordanowskiego wiązały 
się z przesunięciem terminów konkursów w celu pozyskania środków unijnych. Dalej odnosząc 
się do wykonania planu dochodów ze sprzedaży nieruchomości przekazał, że z tej tendencji jest 
bardzo zadowolony. W zakresie oświaty przekazał, że martwi się trochę tym co będzie od 
września, bo małe jednostki będą kosztowne, podobnie jak utrzymanie nauczycieli. 

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do sprawozdań przekazała podziękowania za całoroczną 
pracę i fachowe przygotowanie wszystkich dokumentów pod względem formalno – prawnym.  
Następnie przekazała, że wespół z radnym Michałem Fitą chcą dać sygnał Prezydentowi Miasta 
w postaci żółtej kartki między innymi za brak dialogu i tym samym dobrej współpracy z 
radnymi z drugiej strony, szczególnie przy konstruowaniu budżetu czy opłaty śmieciowej. Jako 
pozytywne rzeczy wymieniła współpracę Prezydenta Miasta z mieszkańcami, jeżeli chodzi o jej
okręg wyborczy.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
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dalszej dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła  
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2016 rok. Uchwała Nr XXX/422/2017 stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał radnym, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zostało przedłożone do zaopiniowania 
również Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach, a IV Skład Orzekający tejże izby 
uchwałą  Nr 4200/IV/56/2017 z dnia 12 kwietnia 2017 r. wydał pozytywną opinię. Natomiast 
Komisja Rewizyjna w uchwale z dnia 07 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budżetu miasta za 2016 rok oraz wniosła do Rady Miasta o udzielenie Prezydentowi Miasta 
Racibórz absolutorium za 2016 rok. Następnie dodał, że wniosek Komisji Rewizyjnej również 
podlegał  zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach, a Kolegium 
tejże izby Uchwałą Nr 4200/IV/114/2017 z dnia 19 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowało 
powyższy wniosek Komisji Rewizyjnej. Wskazał, że wszystkie te dokumenty (zał. Nr 13 - 18) 
radni otrzymali w wersji elektronicznej. Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2016 rok.

Rada przy 21 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła  
uchwałę w sprawie udzielania Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2016 rok. Uchwała Nr XXX/423/2017 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20.

Ad 8. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie Uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok wraz z 
autopoprawką – zał. Nr 21 - 22.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/424/2017 stanowi zał. Nr 23 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 24.

Ad 8. 2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/425/2017 stanowi zał. Nr 25 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 26.

Ad 9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
          w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/426/2017 stanowi zał. Nr 27 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 28.

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/576/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            25 czerwca 2014 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości stanowiących
            pomoc de minimis. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXX/427/2017 stanowi zał. Nr 29 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 30.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/151/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            26 września 2007 r. w sprawie Regulaminu Targowiska miejskiego na Placu Targowym
            w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXX/428/2017 stanowi zał. Nr 31 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32.

Ad 12. Uchwała w sprawie powołania Rady Programowej Raciborskiego Centrum Kultury.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/429/2017 stanowi zał. Nr 33 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności niezabudowanych
            działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Leśnej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  

 Radny Michał Fita zapytał o tryb sprzedaży tej nieruchomości.
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że będzie to tryb bezprzetargowy. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/430/2017 stanowi zał. Nr 35 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36.
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Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności niezabudowanych
            działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/431/2017 stanowi zał. Nr 37 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności nieruchomości drogowej w Raciborzu przy ul. Fojcika.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXX/432/2017 stanowi zał. Nr 39 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu w obrębach: Ostróg, Płonia,
            Racibórz, Markowice i Brzezie.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/433/2017 stanowi zał. Nr 41 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 42.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej i ul. Grzonki.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/434/2017 stanowi zał. Nr 43 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44.

Ad 18. Uchwała w sprawie zmian nazw ulic w mieście Racibórz.
   
 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że uczestniczył w pracach zespołu niemniej nie może 

poprzeć tej uchwały ze względu na dwa zapisy. Chodzi mu o nazwę Pionierów i Czynu 
Społecznego.
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zgadza się z motywacją ale chodziło przede 
wszystkim o oszczędność, stąd propozycja by to pozostawić.  

 Radny Michał Fita zapytał czy w konsultacjach był odzew społeczny.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uwag w konsultacjach nie zgłoszono.
 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/435/2017 stanowi zał. Nr 45 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 46.

Ad 19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę, 1 radny nie zagłosował. Uchwała Nr XXX/436/2017 stanowi zał. Nr 47 do
protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 48.

Ad 20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/437/2017 stanowi zał. Nr 49 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 50.

Ad 21. Uchwała w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
            nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk
            o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF  nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/438/2017 stanowi zał. Nr 51 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 52.

Ad 22. Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego
            wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz
            w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych
            nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto    
            Racibórz.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXX/439/2017 stanowi zał. Nr 53 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 54.

Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Marcin Fica przedstawił interpelacje w sprawie zapewnienia porządku wokół 
kontenerów na odzież.  

 Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie prowadzonych prac remontowych w ciągu ulic Armii Krajowej i Rudzkiej,          

a szczególnie na prace związane z wyznaczeniem parkingu wzdłuż cmentarza,
2) w sprawie przedstawienia informacji na temat sprzedaży śmieciarek PK,
3) w sprawie rozbudowy Henkla i wydostawania się przykrych zapachów w rejonie Nowych 

Zagród,
4) w sprawie zamiaru przeniesienia z Płoni na teren byłej parowozowni PKP  (blisko Nowych 

Zagród i Studziennej) zakładu masy bitumicznej PRD, 
5) w sprawie rozwiązania problemu parkingowego w rejonie ul. Polnej poprzez budowę 

parkingów wielopoziomowych, a nie zastępowanie placów zabaw parkingami.  
 Radny Leon Fiołka przedłożył następujące zapytania i interpelacje wynikające z uwag 

mieszkańców  – zał. Nr 55 - 56:
1) w sprawie ul. Bosackiej i powtarzającej się sytuacji z wyrastaniem chwastów na powstałych 

wysepkach,
2) w sprawie zwracania uwagi przy koszeniu traw na niezwłoczne sprzątnięcie trawy i 

wyczyszczenie ulic w rejonie koszenia (ul. Strażackiej - zdjęcie nr 1 i 2),
3) w sprawie pogorszenia zdaniem mieszkańców czystości dróg wszystkich rodzajów,
4) w sprawie przeanalizowania bezpieczeństwa korzystających z bloku wspinaczkowego nad 

Odrą, 
5) w sprawie właściwego oznakowania chodnika na ul. Ogrodowej naprzeciw apteki  
6) w sprawie zminimalizowania przykrych zapachów ze składowiska przy ul. Rybnickiej 125,
7) w sprawie usunięcia złamanego konaru i ponowna weryfikację stanu dębów przy ul. 

Strażackiej (zdjęcie – zał. nr 1),
8) w sprawie usunięcia zarośli i wykaszanie rowu nr 21 albo ponowne rozważenie jego 

zakrycia i wykorzystania powstałego miejsca na parking (zdjęcie – zał. nr 2 i 3),
9) w sprawie przyśpieszenia prac remontowych na ul. Poprzecznej,
10) ustnie odnosząc się do materiału na temat spółek miejskich uznał, że powinien to być 

coroczny materiał planu pracy Rady ale o miesiąc szybciej. 
 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił interpelację w sprawie zwiększenia częstotliwości 

wywozu śmieci z działek oraz sprzątania śmieci z okolic kubłów. 
 Radna Anna Ronin przedstawiła interpelację w sprawie uszczegółowienia analizy spółek 

miejskich, generalnie w zakresie spółki PK za ostatnie 5 lat gdy chodzi o komunikację miejską i
zagospodarowanie odpadów,  a także o szczegółowe opisanie działań funkcjonującego 
konsorcjum (PK- EMPOL) w pierwszym półroczu 2017 r.

 Radny Piotr Klima podziękował Prezydentowi Miasta za powrót parowozu „Halinka” przed 
budynek dworca PKP. Następnie przedstawił dwie interpelacje:
1) w sprawie przedstawienia informacji na temat obiecywanego od wielu lat chodnika przy ul. 

Kwiatowej,
2) w sprawie reorganizacji miejsc parkingowych na ul. Żorskiej przy ogrodzeniu Kościoła pw. 

Matki Bożej.   
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 Radny Tomasz Cofała podziękował Prezydentowi Miasta za realizację interpelacji w sprawie 
budowy schodów na cmentarz Jeruzalem. Następnie przedstawił dwie kolejne interpelacje:
1) w sprawie propozycji aby co 3 lata umożliwić mieszkańcom zgłaszania i wyboru jednego 

dużego projektu miejskiego w budżecie obywatelskim z większą kwota na realizację,  
2) w sprawie wykorzystanie systemu partnerstwa publiczno – prywatnego dla realizacji 

przedsięwzięcia związanego z uatrakcyjnieniem terenu byłej żwirowni na Ostrogu.  
 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 57:

1) w sprawie zrealizowanych ułatwień systemu e-sesja, 
2) w sprawie przystąpienia do partnerskiej inicjatywy miasta, którą organizuje Ministerstwo 

Rozwoju w kontekście komunikacji PK oraz sygnału prac maszyny czyszczącej w porze 
nocnej,  

3) w sprawie konferencji „Idea Odra” aby Prezydent Miasta wspólnie z Burmistrzem Kuźni 
Raciborskiej trzymali ręką na pulsie w kwestii szczelności zbiornika Racibórz – Dolny 
(dłuższej niż 30 dni),  

4) w sprawie sprawie obchodów 800 lecia 
a) braku spacerów tematycznych z przewodnikiem,
b) braku odwołań historycznych,
c) propozycji na wzór Wrocławia ścieżki z wmurowanymi w chodnik ważnymi datami, 
d) akcji 800 drzew na 800 lecie,

5) w sprawie zestawu wakacyjnego 
a) zraszacze,
b) wygodnych i trwałych krzeseł,
c) przesadnego koszenia trawników.

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie poziomu realizacji budżetu obywatelskiego z 2016 r., 
2) w sprawie kolejnego przypomnienia kwestii koniecznej realizacji niewielkiego odcinka 

chodnika w ciągu ul. Miechowskiej przy przedszkolu, 
3) w sprawie umiejscowienia wstępnego pomysłu realizacji parkingu wielopoziomowego i 

rozwiązania problemu parkingowego w rejonie ul. Polnej i Pomnikowej,
4) w sprawie przedstawienia informacji na temat realnej daty ogłoszenia przetargu na realizację

RDRP oraz o przedstawienie informacji na temat kontynuacji starań w zakresie dalszych  
części tej drogi.

 Radny Janusz Loch przedłożył interpelację w sprawie zamontowanie stałych ławek przed 
muszlą koncertową w Parku im. Miasta Roth    –  zał. Nr 58. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 
interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy w sprawie zapewnienia porządku wokół 

kontenerów na odzież przekazał, że temat wymaga zdiagnozowania gdyż 
najprawdopodobniej jest to działanie osób trzecich, a w tych miejscach brak jest 
monitoringu.

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie prowadzonych prac remontowych w ciągu ulic Armii Krajowej i Rudzkiej 

przekazał, że objazdu nie ma bo nie udało się do tej pory wykonawcy tematu uzgodnić.  
W kwestii parkingu wzdłuż cmentarza przekazał, że przyjrzy się temu tematowi, czy  
temu można jeszcze w jakiś sposób zaradzić,

2) w sprawie przedstawienia informacji na temat sprzedaży śmieciarek PK przekazał, że 
informacja zostanie udzielona pisemnie,

3) w sprawie rozbudowy Henkla i wydostawania się przykrych zapachów w rejonie 
Nowych Zagród przekazał, że w tej okolicy są jeszcze inne zakłady i wydaje się, że to 
nie Henkel jej powodem tych zapachów,
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4) w sprawie zamiaru przeniesienia z Płoni na teren byłej parowozowni PKP  (blisko 
Nowych Zagród i Studziennej) zakładu masy bitumicznej PRD przekazał, że problemem
otaczarni nie jest to, że są zapachy ale to, że zakład funkcjonuje w bezpośrednim 
sąsiedztwie zakładu poprawczego i z tego tytułu jest nałożone ograniczenie pracy 4 
godzin dziennie, co dla zakładu jest katastrofą szczególnie w sezonie gdy jest potrzebny 
asfalt. Dodał, że mieszkańcy skrupulatnie kontrolują czy decyzja ta jest respektowana. 
Uznał, że zmiana lokalizacji jest niezbędna, ale proponowany teren nie jest jeszcze 
pozyskany ani uzgodniony, niemniej jest on bardziej oddalony od zabudowy 
mieszkaniowej niż teren zakładu na Płoni. Dodał, że jest to teren 9 ha i będzie 
proponowany także innym inwestorom choć teren ze względu na kształt nie wydaje się  
być łatwy do zainwestowania, 

5) w sprawie rozwiązania problemu parkingowego w rejonie ul. Polnej poprzez budowę 
parkingów wielopoziomowych, a nie zastępowanie placów zabaw parkingami przekazał,
że ostatnio w mieście trend się odwraca i wszyscy chcą na nowo odtwarzać place zabaw,
których będzie po prostu za chwilę za dużo. W tamtym rejonie na pewno taki plac się 
przyda. Wskazał, że place takie nawet gdy będą z budżetu obywatelskiego nie mogą być 
koło siebie w odległości 100 m bo jest to ekonomicznie nieuzasadnione. W kwestii 
parkingów wielopoziomowych to jest to dla miasta jakimś rozwiązaniem. Niemniej 
proponowane przez tego inwestora rozwiązanie jest drogie, jakieś 200 zł miesięcznie. 
Dodał, że inwestor oglądał wiele lokalizacji.  Uznał, że niezbędna będzie współpraca i 
gotowość mieszkańców do zapłacenia takiej kwoty.     

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie materiału na temat spółek miejskich 
przekazał, że temat ten będzie pojawiać się w czerwcu co roku. Dodał, że termin czerwcowy 
jest dobrym terminem i wynika z terminu przedkładania przez spółki sprawozdań. Na 
pozostałe interpelacji przekazał, że odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie.

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego w sprawie zwiększenia 
częstotliwości wywozu śmieci z działek przekazał, że problemem jest przyjęty regulamin bo 
z niego wynikają takie szczegóły. Dodał też, że nikt nie sprząta za zarządców. Wskazał, że 
należy doprowadzić do spotkania i porozumienia się wszystkich zarządców ogrodów i 
wyjaśnienia wszystkiego z firmą wywożącą śmieci.   

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin przekazał, że odpowiedzi zostaną udzielone na 
piśmie.

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie parowozu „Halinka” przekazał, że cieszy się, że temat ten udało się 

zrealizować wspólnie z wieloma przedsiębiorcami i wyszło to bardzo fajnie.  
2) w sprawie chodnika przy ul. Kwiatowej przekazał, że temat jest trudny ale nie przestaje 

w tej sprawie się przypominać w GDDKiA, Dodał, że zadanie to będzie trzeba jednak na 
nowo przeliczyć, 

3) w sprawie reorganizacji miejsc parkingowych na ul. Żorskiej przy ogrodzeniu Kościoła 
pw. Matki Bożej przekazał, że w tym miejscu sporo już zrobiono, Miejsca parkingowe 
mają też powstać przy budowanym pawilonie, a teren tego osiedla wskazano też 
inwestorowi budującego parkingi wielopoziomowe.    

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały:
1) w sprawie budowy schodów na cmentarz Jeruzalem przekazał, że do budżetu 

obywatelskiego trafiło zadanie, które uzupełni te realizowane już schody,
2) w sprawie propozycji aby co 3 lata umożliwić mieszkańcom zgłaszania i wyboru jednego 

dużego projektu miejskiego w budżecie obywatelskim z większą kwota na realizację 
przekazał, że ta propozycja bardzo mu się podoba. Wskazał, że w tym roku dla przykładu 
zgłoszono dwie tężnie. a możnaby zrealizować jedną ale z prawdziwego zdarzenia. 
Dodał, że niektóre zadania zaczynają się też powtarzać, a będzie trzeba później je 

14



utrzymać,  
3) w sprawie wykorzystanie systemu partnerstwa publiczno – prywatnego dla realizacji 

przedsięwzięcia związanego z uatrakcyjnieniem terenu byłej żwirowni na Ostrogu 
przekazał, że to też bardzo dobry pomysł pod warunkiem znalezienie takiego partnera.  

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie systemu e-sesja przekazał, że ważne aby nie stracić na tymi ułatwieniami   

kontroli ale póki firma realizuje to bezpłatnie, w formie aktualizacji to nie ma problemu.  
2) w sprawie komunikacji przekazał, że miasto interesuje się programami ministrialnymi, 

podpisano nawet list intencyjny. W kwestii hałasu maszyny czyszczącej przekazał, że 
sygnał przy cofaniu to niezbędny element każdej takiej maszyny,  

3) w sprawie szczelności zbiornika Racibórz – Dolny zapewnił, że zostanie dopilnowane 
aby był to zbiornik bezpieczny.  Dodał, że na chwilę obecną jest budowany zbiornik 
suchy, a jak zostanie to rozwiązane przy przeprojektowaniu zbiornika na zbiornik 
wielozadaniowy nie do końca wiadomo. Dodał, że procedura zbiornika suchego nie 
przewiduje przetrzymywania wody dłuższej niż 30 dni,   

4) w sprawie obchodów 800 lecia :
 w kwestii spacerów tematycznych z przewodnikiem przekazał, że jest to zadanie 

bardziej dla PTTK-u,
 w kwestii odwołań historycznych za dobry pomysł uznał pomysł z datami w 

chodniku jak we Wrocławiu czy ten z Piotrkowa ale uznał, że nie wszystko naraz,    
 w kwestii akcji 800 drzew na 800 lecie przekazał, że odpowie pisemnie,

5) w sprawie zestawu wakacyjnego: 
 w kwestii zraszaczy przekazał, że temat przekazał do merytorycznego wydziału,
 w kwestii wygodnych i trwałych krzeseł wskazał, że takie indywidualne zamówienia 

bywają najbardziej kosztowne,
 w kwestii przesadnego koszenia trawników przekazał, że różne są praktyki, w 

Niemczech na przykład koszą rzadziej. Uznał jednak, że należałoby wskazać takie 
miejsca gdzie kosić rzadziej. 

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie poziomu realizacji budżetu obywatelskiego z 2016 r. przekazał, że temat 

zostanie przygotowany na piśmie, 
2) w sprawie chodnika w ciągu ul. Miechowskiej przekazał, temat sprawdzi w wydziale i 

odpowie na piśmie, 
3) w sprawie parkingów przekazał, że już dzisiaj odpowiadał, 
4) w sprawie przedstawienia informacji na temat realnej daty ogłoszenia przetargu na 

realizację RDRP przekazał, że trudno to dzisiaj uczynić, na pewno nie będzie to w tym 
roku. W kwestii kontynuacji starań w zakresie dalszych części tej drogi przekazał, że na 
ten moment będą to bardziej starania o realizacje brakującego odcinka obwodnicy miasta.
Dodał, że w sytuacji realizacji pierwszego odcinka RDRP będą zapewne realizowane w 
kolejnych latach i następne. W jakiej kolejności to nie wiadomo ale wydaje się, że 
kolejnym odcinkiem powinny być Rydułtowy bo tam tworzą się już teraz korki.

Ad 24. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 1755.

Protokołował: Przewodniczący Rady
Leszek Jureczko

    Henryk Mainusz
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